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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych (nr 162)
2 lipca 2018 r.
Komisja Administracji i Spraw Wewnętrznych, obradująca pod przewodnictwem 
posła Arkadiusza Czartoryskiego (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 lipca do 31 grudnia 2018 r.

W posiedzeniu udział wziął: Mateusz Glinowiecki asystent przewodniczącego Komisji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Magda Jedynak, Anna Pilarska, Iza-
bella Kulesza-Rozesłaniec – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):

Dzień  dobry  państwu.  Proszę  państwa, mamy  posiedzenie Komisji  z jednym  punk-
tem porządku dziennego,  tj.  rozpatrzeniem planu pracy Komisji na okres od 1  lipca  
do 31 grudnia 2018 r. Witam panie i panów posłów – członków Komisji.
Państwo parlamentarzyści, zresztą nie tylko z naszej Komisji, mogą sięgnąć do inter-

netu i zorientować się, jaki jest stan realizacji tych programów, nie tylko w naszej Komi-
sji. Przedstawiony projekt powstał w ten sposób, że są to tematy, jakie powinniśmy zre-
alizować; tematy, które oczywiście zostały zasugerowane przez panie i panów posłów. 
W związku z tym otwieram dyskusję, jeżeli byłyby jeszcze jakieś uwagi. Bardzo proszę.

Poseł Grzegorz Piechowiak (PiS):
Dziękuję, panie przewodniczący. Chętnie dopisałbym jeszcze  jeden punkt, dotyczący 
tego, żebyśmy mogli podejść razem z Komisją do nowej siedziby Centralnego Biura Śled-
czego Policji i zobaczyć, jak wygląda w tej chwili ta formacja, co robi. Można zobaczyć 
też sprzęt, Centrum ds. Uprowadzeń. Jest więc wiele ciekawych rzeczy. Moglibyśmy się 
też dowiedzieć, jak funkcjonuje i ile przynosi zysku do budżetu.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Jest to więc propozycja drugiej wizytacji, tak?

Poseł Grzegorz Piechowiak (PiS):
To jest niedaleko stadionu Legii, tak że bardzo blisko.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Dziękuję bardzo. Przed chwileczką byliśmy na posiedzeniu Komisji Obrony Narodowej. 
Rzeczywiście tam wizytacji  jest więcej, więc mamy takie alibi, że możemy zrobić wię-
cej niż jedną. O wizytacje będziemy oczywiście występowali do pana marszałka Sejmu. 
Za każdym razem musimy wystąpić o zgodę ze względu na to, że łączy się to z kosztami, 
zaangażowaniem instytucji itd. Zatem jak najbardziej. Bardzo proszę. Dopisujemy to, 
aby znalazło się w protokole.
Pan poseł Kaleta, tak?

Poseł Piotr Kaleta (PiS):
Chciałbym dopytać: idziemy czy jedziemy?

Poseł Grzegorz Piechowiak (PiS):
Pieszo to jest 20 minut.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
To będzie wizytacja piesza.
Proszę, pani poseł. Pani profesor, proszę bardzo.
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Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS):
Panie przewodniczący, szanowni państwo, dlaczego musimy jechać do Kalisza? Komendy 
miejskie budują się pewnie w różnych miejscach. Dlaczego? Kwestionuję Kalisz. Przy 
okazji chcę się podzielić z państwem moimi doświadczeniami.
Kiedyś jechałam w jedną stronę dziewięć godzin, a z powrotem dwanaście. Rozumiem 

więc, że pojedziemy jakąś lepszą komunikacją albo może ktoś z państwa jest z Kalisza 
i po prostu powie nam, że jest tam już jakiś pociąg albo autobus. Muszę powiedzieć, że to, 
co zobaczyłam w Kaliszu, nadzwyczajnie mnie przygnębiło.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Właśnie dlatego warto jechać nie tam, gdzie wszystko jest ładnie i pięknie, tylko w miej-
sce, w którym trzeba dużo zrobić i naprawić.

Poseł Józefa Hrynkiewicz (PiS):
Ale może pojedziemy tam, gdzie jest jeszcze gorzej, a bliżej?
Druga moja uwaga  jest następująca: otóż, niewątpliwie w pracach naszej Komisji 

zabrakło tematu. Tym razem nie zgłaszałam, bo poprzednio zgłosiłam dużo tematów, 
więc wstydziłam się troszkę tak narzucać swoje pomysły. Mianowicie nie ma tematu 
może mniej fascynującego niż wizytacja w biurze śledczym Komendy Głównej Policji. 
Oczywiście jest to bardzo ciekawe, bo nigdy nikt z nas się tam nie dostanie w innej roli 
niż wizytującego. Powinniśmy jednak wziąć pod uwagę zagadnienie, które jest niezwy-
kle ważne, aktualne i jest przedmiotem prac rządu, ale także Unii Europejskiej. Chodzi 
o problem bezpieczeństwa procesów migracji. To jest bardzo ważna sprawa. Prosiłabym, 
jeśli jest to jeszcze możliwe, żeby wpisać ten temat. Jest on dzisiaj tematem podstawo-
wym, także w Europie. Będą powstawały instytucje identyfikacji,  instytucje ochrony. 
Będą pewnie zmieniane różne przepisy graniczne, zapewniające ochronę. Warto się temu 
przyglądać. Być może czasem też coś podpowiedzieć, skoro jest to w trakcie powstawa-
nia. Bezpieczeństwo procesów migracji – tak proponowałabym to zapisać.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Pani profesor, miałbym prośbę, jeżeli byłaby zgoda Komisji. Rzeczywiście, kwestie migra-
cji są cały czas bezwzględnie przedmiotem debaty publicznej. Mam tutaj na myśli migra-
cję nie tylko z Afryki czy krajów Bliskiego Wschodu, ale przecież i ze Wschodu. W porozu-
mieniu z sekretariatem Komisji prosiłbym o wsparcie przy sformułowaniu konkretnego 
brzmienia tego tematu. 
Rozumiem, że jest zgoda ze strony państwa parlamentarzystów? Jest, tak? Nie słyszę 

protestów, a więc zgoda. Dziękuję bardzo.
Jeżeli chodzi o Kalisz,  to na sekundkę wrócę do niego. Przyjęliśmy duży program 

modernizacji  służb.  Najbardziej  spektakularne  wydarzenia  związane  z programem 
modernizacji służb to oczywiście inwestycje. Wśród nich te największe. Zatem nie inwe-
stycje w zakup samochodów, tylko budowa nowych komend policji od podstaw. Mamy 
bardzo spektakularny przypadek położony absolutnie w centrum Polski. Pan poseł Piotr 
Kaleta zgłosił tę propozycję wizytacji. Myślę, że jest to dobry pomysł, żebyśmy na koniec 
2018 r. zobaczyli, jak funkcjonuje program modernizacji.
Pamiętacie państwo, że na ostatnim posiedzeniu Komisji, kiedy mieliśmy przegląd 

programu modernizacji, Policja, Straż Pożarna i Służba Ochrony Państwa zgłosiły takie 
problemy, jak powtarzane przetargi z brakiem ofert na inwestycje. To są zupełnie nowe 
wydarzenia, że grosz publiczny, czyli pewny; inwestycja publiczna, czyli pewna; płatnik 
solidny, a brakuje ofert na wykonawstwo, prawda? Tu jest jedna z największych inwe-
stycji w ramach tego programu, więc myślę, że jedną z nich moglibyśmy zobaczyć.
Proszę bardzo, ale ze wsparciem?

Poseł Piotr Kaleta (PiS):
Tak, oczywiście. Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, pani poseł, ja jechałem dzisiaj 
z Kalisza dwie i pół godziny, tak że pewnie pani przyjazd do Kalisza był w czasach, kiedy 
rządziła Platforma. To już tak oczywiście żartem. Wydaje mi się więc, że gospodarna 
Wielkopolska może być w tej chwili dobrym przykładem, że Podkarpacie może się od nas 
uczyć. Dziękuję bardzo.
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Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Rozumiem, że nie ma już więcej propozycji tematów?
Tak, panie przewodniczący? Tak, proszę bardzo. Proszę, panie przewodniczący.

Poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz’15):
Dziękuję,  panie  przewodniczący. Wysoka  Komisjo,  jeżeli  można,  zaproponowałbym 
jeszcze jeden temat. Chodzi o temat Wyższej Szkoły Policji w Szczytnie. Z racji na to, 
że do mnie jako posła – a jestem z regionu warmińsko-mazurskiego – dochodzą niepoko-
jące sygnały o tym, co się dzieje w akademii policyjnej, w Wyższej Szkole Policji w Szczyt-
nie. Myślę, że warto, żebyśmy się pochylili nad szkolnictwem. To w końcu najważniejsza 
uczelnia policyjna w Polsce. Warto, byśmy się nad tym pochylili i mimo wszystko odwie-
dzili tę szkołę oraz zapoznali się z sytuacją na miejscu.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Panie przewodniczący, przepraszam, sekundkę. Chciałbym prosić jeszcze o doprecyzowa-
nie. W ostatnich kilkunastu dniach dwukrotnie mieliśmy temat dotyczący szkolnictwa 
policji, w tym Szczytna. Rektor był obecny na posiedzeniu naszej Komisji. Padały też 
pytania do rektora, więc, o co nowego by chodziło?

Poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz’15):
Proszę państwa, mówimy o tym, że… Z reguły wizytacje mają to do siebie, że…

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
A, pan proponuje po prostu wizytację?

Poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz’15):
Tak, posiedzenie wyjazdowe w Szczytnie. Jest tam bowiem kwestia strzelnicy, którą 
zajęło się CBA, i kwestia faktycznej oceny poziomu nauczania. Dochodzą sygnały o obni-
żeniu poziomu edukacyjnego itd. Myślę, że wyjazd i spotkanie w Szczytnie nie jest tema-
tem problematycznym.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Czyli mielibyśmy trzecią wizytację.

Poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz’15):
Tak jest.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Bardzo popieram, bo to jest największa szkoła.
Zatem dziękuję. Rozumiem, że przyjęliśmy plan pracy z uzupełnieniami, które zostały 

zgłoszone na posiedzeniu Komisji. Dziękuję bardzo.
Czy w sprawach różnych są jeszcze jakieś ewentualne…?
Dziękuję bardzo. Zamykam posiedzenie.


